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 לת הרב וגד א.
אחד מילדיו הקטנים, ברכתי אותו: "יהי    תי את אתשלפני מספר שנים נולד לרב אביעד כלף בן, שהיה קשור לגר"מ. כשפג

 בישראל, יותר מהרב אליהו". ואז הילד הקטן שאל אותי בתמימות "איך אפשר רצון שאחיך התינוק יזכה להיות גדול
 גדלות, ושקשה להיות גדול יותר. מסמל א"כ הילד הבין, שהרב   אליהו"?להיות גדול יותר מהרב  

  
 

   "דמעות האלמנה"/ אל תפריעו לילדב. 
סיפרה לי הגב' י. פ. שהזמינה את הרב לבר מצווה והרב היה אמור להגיע, אך יום לפני הבר מצווה, התקשר הרב שמואל   

מכיוון   להגיע  יכול  לא  שהגר"מ  לאלמנה  והודיע  בים המלח!   זעפרני  במלון  הנערך  רבנים  בכנס  שיעור  צריך למסור  שהרב 
קראה   הלילה  וכל  שלי,  ההשתדלות  את  אעשה  אני  ואמרה  מצווה,  לבר  יגיע  לא  שהגר"מ  כך  על  מאוד  הצטערה  האלמנה 
אז   המלח,  בים  למלון  בדרך  שטפונות  מחמת  חסומות  למלון  שהדרכים  לגר"מ  אמר  זעפרני  הרב  בבוקר  למחרת  תהלים. 

מ אמר: "אלו הדמעות של האלמנה" וסימן שצריך ללכת לבר מצוה. לשמחת המשפחה הרב הגיע לאירוע וכשחתן בר  הגר"
המצווה פתח בדרשת הבר מצווה, חבריו התחילו לשיר כמו שיש הנוהגים שלא לאפשר לחתן בר המצווה לסיים את הדרשה  

ריעו לחתן לומר את דרשת בר המצווה מכיון שדרשה זו  )כדי לא לבייש את מי שאינו יודע לדרוש(, אך הרב ביקש "שלא יפ
היא הדרשה שהכין הנפטר ואמר אותה לבנו בחלום לילה", כשסיים החתן את דרשתו, ניגש לאמו ואמר: "אמא באמת זו 
הדרשה שאבא אמר לי בחלום בלילה, רק לא רציתי לגלות לך"! והוסיפה האלמנה ואמרה, לפני הבר מצווה בקשתי מבני  

להראות את הדרשה,    שיראה רצה  לא  בני  מדוע  וכעת  לא הסכים,  בני  אך  שיבדוק את הדרשה,  מבוגר  דרשתו לאדם  את 
 מכיוון שזו דרשה שהכין עבורו אביו.

 
 כח ברכתו של הרב ג. 

 
בן משה רבה של אחד היישובים, על הרב אליהו שהוזמן לחנוכת מקווה חדש   רן  נוסף ששמעתי בשבעה, מפי הרב  מעשה 
שנבנה ביישוב, ולפני חזרתו לירושלים ברך הרב אליהו את רב היישוב בברכה המשולשת! רב הישוב לא הבין לפשר הברכה,  

ומה זה "ברכה משולשת". אולם כעבור זמן אשתו התחילה להקיא הקאות ולא להרגיש טוב,    שהרי הרב אליהו אינו כהן 
ומשפנו לבדיקה רפואית, אמר להם הרופא "אני רואה בצילום הרחם, הרבה ידיים והרבה רגליים, ויש לך ג' או ד' עוברים,  

 ולכן את חייבת לעשות דילול עוברים, כדי שישאר עובר אחד ואותו נציל". וכך אמרו להם מספר רופאים. 
 

שידע שדילול עוברים הוא אסור עפ"י ההלכה בלא התייעצות עם רב פוסק, פנו לרב אליהו בשאלה מה לעשות? הרב    הזוג
 עצם את עיניו לשתי דקות וענה: "אני ערב לכם שתלדי שלוש עוברים בראים ושלמים"! 

 
 וללדת ג' ילדים.כשהזוג שמע זאת היו רגועים, מכיוון שיש להם "ביטוח" לכך שתוכל להשלים את ימי הריונה 

 
הרופאים הוסיפו שלפי בדיקה שהם עשו האשה בחודש השני להריונה וכי היא הרתה בדיוק באותו יום שהרב ברך אותם,  

 מליון מקרים!   2-וכיון שמדובר כאן בהריון טבעי ללא טיפולים רפואים, ההסתברות למקרה כזה כשלהם היא אחת ל
 

חודשים להיות שבעה  צריכה  הייתה  זו  היו    אשה  הלידה,  כשהגיע שעת  אולם  עליהם מאוד,  דבר שהכביד  הריון,  בשמירת 
כ של  רפואי  צוות  הלידה  דקות    15-בחדר  שתי  עברו  הלידה  סוף  עד  הלידה  ומתחילת  השלישיה,  ללידת  שהתכוננו  אנשים 

ואי ענה אמן. הוסיף  שבהם ילדה ג' בנות בריאות ושלמות. האב ברך "שהחיינו וקיימנו והגיענו לזמן הזה"! וכל הצוות הרפ 
 האב אספר לכם מה השמות שקראנו לבנות: 

בשם   קראנו  הראשונה  לאדם    –  אמונהלבת  שתהיה  שחשוב  חכמיםלרמז  אומרים  אמונת  הרופאים  שכל  קל  לא  זה  כי   ,
אלף   של  דבריהם  על  עדיפים  הרב  שדברי  חכמים",  "אמונת  להם  שהייתה  מכיוון  הפלה,  עושה  לא  והאשה  הפלה,  לעשות 

 ! רופאים 
 

 לרמז שחשוב שאדם יצפה לטוב, אף שהרופאים היו פסימים לגבי ההריון. – צופיהלבת השנייה קראנו בשם 
 

 על שם אחת מבנות המשפחה.  – רחללבת השלישית קראו בשם 
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גדול כהן  נהדר מראה  מה  קרית  -  ד.  שכונת  את  שאפיינה  יפה  מבית    תופעה  הרב  של  צאתו  הייתה  שבת,  מדי  משה 
הכנסת בשבת, אחר תפילת ותיקין, כשסביבו עשרות אנשים מלווים אותו, וזה שואל בהל' יו"ד, וזה שואל בהל' או"ח, וזה  
שואל להבנת הזוהר, ולכולם הרב עונה על ראשון ראשון, על אחרון אחרון, מתוך בקיאות עצומה. ועצם התופעה הייתה יפה  

מבית  ונהדר בצאתו  גדול  כהן  מראה  נהדר  "מה  המאמר  את  לי  שהזכירה  הרב,  סביב  יחד  הולכים  אנשים  עשרות  שבה  ת 
 קודשי הקודשים" שהיום חסרה לנו. 

  
לנתח את הילדה לא  לנתח    -  .  שעליו  אמרו  והרופאים  החולים  מבתי  מאחד  מאושפז  היה  שבנו  מ.  י.  הרב  עם  מעשה 

התקשר בשעת חצות לרב לשאול בעצתו, והרב ענה שלא ינתח את הילד בשום פנים  בדחיפות את הילד ואם לא ימות, האב  
ואופן, כששמע זאת הרופא כעס מאוד  וביקש בעצמו לדבר עם הרב והסביר את הסכנה שנשקפת לחיי הילד אם לא יבצע  

ה"ח השני, כמדומני  את הניתוח, הרב נשאר בדעתו ואמר לאב שויקח את ילדו ויעבור לבית חולים אחר. כשהגיע האב לבי 
לביה"ח שערי צדק, הרופא התורן בוחן את המקרה ומלא התפעלות, ואומר "איזה חכם הרופא בבית החולים הראשון, שלא  
ניתח את הילד, אם היה מנתח את הילד, הילד היה ודאי מת", למשמע דברים אלו חייך האב, ואז הרופא שאל אותו מדוע  

 אתה מחייך?  
 מח על כך שהקשיב לרב לא לנתח את הילד, ולא שמע בעצתו של הרופא הראשון. והמשיך האב לחייך וש

  
הזה"  ו הבחור  כמו  אתפלל  וביוה"כ  "הלואי  אחד    -.  שסיפר  המעשה,  את  שמעתי  הרב  בבית  בשבעה  כשהייתי 

צב במכינה  הלומדים  תלמידיו  עם  שבא  הפעמים  באחד  הרב(,  של  לאחיינית  נשוי  רן,  הרב  שמו  )כמדומני  אית,  הנוכחים 
לא   שזה  בעדינות  לו  והסביר  ארוך,  שיער  לו  אחד הבחורים שהיה  עם  דיבא  בגמר השיעור הרב  בבית הרב,  שיעור  לשמוע 
מתאים. אחר השיעור ביקשו להתפלל מנחה עם הרב, הרב הסכים, אלא לפני שהבחורים יצאו, הרב ביקש לומר דבר, תוך  

וא הארוך,  השיער  בעל  בחור  אותו  על  מצביע  שהוא  התפלל  כדי  הזה  שהבחור  כמו  אתפלל  וביוה"כ  :"הלואי  הגר"מ  מר 
מנחה", הדבר היפה כאן שהרב ידע מצד אחד להעיר בעדינות ומאידך לראות את הטוב שיש באותו בחור וללמוד ממנו. דבר  

הסכים  בכל אחד, ואף  את הטוב שיש  א"כ גדולתו של הרב שהוא ראה  שהשפיע מאוד לטובה על חיזוק בחור בהמשך דרכו.  
   ללמוד ממנו.

 
 
סיפרה לי משפחה אחת, כי לפני כל חתונה של אחד מילדהם, היו הולכים לגר"מ עם החתן המיועד,    -. "זה החתן"?!   ז

כדי לשמוע את דעתו. באחד המקרים משום לא הלכו לשאול את הרב, ונערכה החתונה. כעבור זמן התפללו עם הרב והראו  
בתמיהה, "זה החתן"?! בני המשפחה לא הבינו מדוע הרב תמה! אך כעבור זמן, משנוכחו  לו את החתן, ואז הרב שאל אותם  

לדעת "מי באמת החתן", והיו הגרושין, הבינו את תמיהת הרב "זה החתן"?! "וחבל על דאבדין", אנשי דעה שניתן להתייעץ  
 עמם.

 
  . פריעת בעל חוב מצוה ח
 

 שנים בביהכ"נ "היכל יעקב" בצום ט' באב. סיפור ששמעתי מפי הגר"מ אליהו זצ"ל לפני מספר
 הרב סיפר על מעשה באדם שהיה תמיד מזכיר את פלוני בלי להזכיר את שמו.  

 מדוע אתה לא אומר את שמו המפורש של פלוני?   - הרב שאל אותו
 שמו. פלוני חייב לי כסף והנה השטר חוב, וכיון שהוא לא שילם לי ונפטר לכן איני רוצה לנקוב ב -  ענה האיש
על    -  שאל הרב גדול  לגרום קטרוג  יכול  מכיון שהחוב  אצלך?! קרע את השטר!  חוב  ואתה משאיר את השטר  נפטר  פלוני 

 הנפטר. 
 אני רוצה לשמור את השטר, מכיון שיש בו כתב יפה ומיוחד.  – ענה האיש
 כתוב מאחורי השטר "שאתה מוחל על החוב".  – אמר הרב

עשה כדבר הרב, ולמחרת הגיע לרב ואומר לו: "כבוד הרב, בלילה בא אלי הנפטר בחלום ואמר לי 'לך תגיד לחכם    -  האיש
ודמעות   נרגשת  כולה  הנפטר,  אשת  האלמנה  ומגיעה  מדברים  עודם  האמת'",  בעולם  גדול  תיקון  לי  עשה  שהוא  מרדכי, 

י בעלי בחלום ואמר לי: 'לכי תגידי לחכם מרדכי, שהוא  : "הרב הלילה בא אלענתה האלמנהמה קרה?  ולשאלת הרב בעיניה, 
 עשה לי תיקון גדול בעולם האמת'". 

 
 וסיים הרב מכאן עצה טובה, שאדם שיש לו חוב או הלוואה, יפרע אותה ולא ישאר חייב! 

 
) 
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 . אנשים טועים ברב אליהוט
 

הבאה שאמר הרה"ג יעקב שפירא שליט"א בשם אביו הרה"ג הרב אברהם    מהאימרהעל רגישותו של הרב ניתן ללמוד גם  
וכך אמר: " זצוק"ל שכיהן כרב הראשי לישראל במשך כעשר שנים עם הגר"מ,  , מכיון  "אנשים טועים ברב אליהושפירא 

יו ובזה מסתיים העניין, אך אנשים לא  שומע רק את צרתם  עם הגר"מ, חושבים שהרב  דעים  שאנשים שנכנסים להתייעץ 
ובכן זה היה הרב שכואב  שגם שאחר שהם הולכים הגר"מ נשאר עם צרתם של כל אותם האנשים וחושב על כאבם וצרתם,  

 את כאבם של הציבור, וחש אותם כאב רחום לבניו. 
 

 
 יהודי . ערכו של  י
 

 "מי נבחר לנשיא ארה"ב?  פעם שאל הרב פיינשטיין את עוזריו,
 ממתי הרב בפולטיקה?!! –תמהו העוזרים 

 
 ארה"ב הגוי!שאני לא נשיא   ך", אלא אפי' על כעבדשלא עשני גוי "כשאני מברך "שלא עשני גוי", זה לא רק  –והשיב 

 כי אפילו ילד יהודי, ערכו גדול יותר מנשיא ארה"ב!  
 
 מ"גוש קטיף" לברכה. דיםיוצ"ב אירע עם הגר"מ אליהו, שקיבל ילכ

 המתינו בלשכת הכנסת לבואו של הרב, וניסו לזרזו, מכיון שאחד משגרירי אחת המדינות, המתין שם.  –ובדיוק באותו זמן 
   "ילד יהודי שווה יותר משגריר פלוני"!!!!!!!! –ואז הרב השיב 

 
 
 . הרב מעודד את לומדי התורה אי 

 
להיכנס לקודש קמי מרן ולהתייעץ עמו בדבר הוצאה לאור של הספר "עיקרי  זכיתי  מספר שנים  לפני  אסיים בסיפור אישי כי  

ממושכת   שיחה  ולאחר  הספקות  כל  את  ושמע  יפות  פנים  בסבר  אותי  קיבל  הרב  לי  השולחן",  "עיקרי  שהספר  הרב  אמר 
על כתפיי,  נלהבת לספר. ידעתי שמשימה כבדה הוטלה  החמה ו ה  תוהסכמ נתן את  ", ואף  "הטוב והמטיבהוא בגדר  השולחן"  

. לאחר שהספרים הופיעו ושמענו  שנמשכה כמה שניםהכבדה  אך דברי הגר"מ הם שעודדני והמריצוני להתמסר למשימה  
לראות עד כמה הרב צדק בדבריו, ובעצם דברי העידוד של הרב סייעו להרבות תורה  נוכחתי  את דעתם של אברכים רבים,  

 , הם בזכותו ולע"נ. בישראל, וכל התורה שהרבה בישראל לאלפים ורבבות
 

 בברכת התורה ולומדיה 
 הרב משה כהן 

 "עיקרי השולחן "ראש מפעל 
 
 


